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ivelné pohromy, průmyslové havárie
či hromadná neštěstí mohou kdykoli

poznamenat život každého obyvatele
Ústeckého kraje. Právě povodně v srpnu
2002 ukázaly, že mimořádné situace,
které ohrožují životy a majetky, se nevyhý-
bají ani našemu regionu. Právě v takových
situacích občané spoléhají na pomoc
a včasný zásah hasičů, policie či zdravot-
níků. K tomu, aby činnost těchto složek
byla co možná nejúčinnější, přispívá Inte-
grovaný záchranný systém Ústeckého
kraje (IZS), který tvoří již zmiňované složky,
a dále také jednotky požární ochrany zařa-
zené do plošného pokrytí kraje.

Tento systém vznikl z potřeby koordinovat
záchranné práce při haváriích, nehodách
a živelných pohromách. Koordinuje postup
složek, orgánů státní správy a samosprávy,
ale i právnických a fyzických osob při spo-
lečném provádění záchranných a likvidač-
ních prací. „Stručně řečeno jde o to, aby
nikdo, kdo může pomoci, nebyl opomenut,
a ti, kteří pomáhají, si vzájemně nepřekáže-
li,“ říká hejtman Jiří Šulc. Právě on předsedá
krajskému krizovému štábu a v případě těch
nejzávažnějších mimořádných situací, jaký-
mi byly například povodně v srpnu 2002,
koordinuje činnost složek zařazených do
IZS. Kromě již zmiňovaného hasičského
sboru, záchranářů a police počítá systém
také se zapojením komunálních havarijních
služeb, městské policie, občanských sdruže-
ní, nemocnic a zejména armády.

Ústeckému kraji v rámci integrovaného

záchranného systému přísluší především
zajistit připravenost kraje na řešení krizových
situací, tzn. za využití  krizového  plánu kraje
zajistit potřebnou koordinaci s územními

správními úřady s krajskou působností,
obcemi, právnickými a fyzickými osobami 
a kontrolovat jejich připravenost na řešení
mimořádných situací. Kraj klade na připra-
venost a akceschopnost hlavních složek IZS

velký důraz. Proto také věnoval za poslední
dva roky složkám záchranného systému
věcné dary v hodnotě téměř 7 milionů
korun. Patří mezi ně různá mobilní pracoviš-

tě, určená například pro lékařské zákroky
nebo očistu od nebezpečných látek, dýcha-
cí přístroje a termokamera pro hasiče nebo
notebooky a dataprojektor pro policii. „Vše,
co jsme z rozpočtu kraje pro záchranáře

pořídili, je důsledkem zkušeností z povodní,
kdy se ukázalo, že jim často chybí potřebné
vybavení. Přitom oni svou prací chrání obča-
ny tohoto kraje a jejich majetky. Není tedy
pochyb o tom, že to byly dobře vynaložené
peníze,“ řekl hejtman Jiří Šulc.   

Vůbec poprvé měli počátkem června
občané možnost prohlédnout si speciální
vybavení, kterým složky Integrovanému
záchrannému systému Ústeckého kraje dis-
ponují. Ústecký kraj pro ně ve spolupráci se
Zdravotnickou záchrannou službou, kraj-
ským Hasičským záchranným sborem a Po-
licií České republiky připravil několik ukázek
možných zásahů a jednotlivé složky před-
vedly část ze svého vybavení. Na Mírovém
náměstí v Ústí nad Labem tak proběhla
například rychlá instalace mobilního zdra-
votnického pracoviště, vyproštění zraněných
osob z havarovaného vozidla s jejich
následným ošetřením. Nechybělo ani de-
kontaminační pracoviště Hasičského zá-
chranného sboru včetně ukázky dekontami-
nace osob. K vidění byla také požární a zdra-
votnická technika: automobilový žebřík,
rychlý zásahový automobil nebo vůz zdra-
votnické záchranné služby. „Ukázali jsme
občanům složky záchranného systému v ak-
ci a umožnili prohlídku jejich vybavení. Mys-
lím, že naši hasiči, záchranáři i policisté
předvedli, že jsou na krizové či havarijní situa-
ce dobře připraveni,“ řekl hejtman Jiří Šulc.

Další fotografie z prezentace složek Inte-
grovaného záchranného systému Ústecké-
ho kraje najdete na straně 5.
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Kraj přispívá záchranářům na vybavení, aby mohli
lépe chránit občany kraje a jejich majetky 

Ž

stecký kraj, to nejsou jen průmyslové
podniky a oblasti těžby hnědého uhlí.

Daleko podstatnější část jeho krajiny tvoří
venkovské oblasti, které se ovšem potýka-
jí s řadou velmi vážných problémů. A těmi
se samospráva musí začít zabývat. Tím
nejzávažnějším problémem je, že venkov
stárne a také pozvolna pustne, mladí lidé
zde nenacházejí jak pracovní uplatnění,
tak vůbec možnost prožít tu plnohodnotný
život a odcházejí. Obce jsou prakticky bez
života, téměř osmdesát procent obyvatel-
stva kraje žije ve městech a malé vesnice
se v lepším případě stávají noclehárnami,
odkud se dojíždí za prací nebo dožívá. Tím
ale venkov trpí - polím, loukám, pastvinám
nebo lesům se nedostává té péče, kterou
jim dokázali věnovat předchozí generace
a postupně ztrácejí ráz obdělávané a udr-
žované krajiny. Dobrý není ani další trend
naší doby, kdy se z obcí stávají chatařské
nebo chalupářské oblasti. Podaří se tak
sice zachránit spoustu krásných stavení,
ale tito lidé se dokáží postarat jen o svoji
zahrádku, ale pochopitelně ne už o okolní
krajinu.

Oživení našich venkovských oblastí je
tedy jedním z významných úkolů, které
stojí před krajskou samosprávou a přede-
sílám, že je to úkol na několik desetiletí.
Přesto jsme první kroky už učinili. Ústecký
kraj se v nedávné době zapojil do národ-
ní diskuse o budoucnosti venkova, v níž
jsou formulovány oblasti pro čerpání dota-
cí z připravovaného Evropského zeměděl-
ského fondu pro rozvoj venkova v nad-
cházejícím období 2007 – 2013. Problém
oživení venkovských oblastí je totiž nadná-
rodní, potíže mají sedláci z Portugalska,
Francie nebo Polska a Evropa si to velmi
dobře uvědomuje. Přišel už čas, kdy ven-

kov přestává být potravinářskou zásobár-
nou, celá Evropa se potýká s obrovskou
nadprodukcí a uvědomuje si, že venkov
čeká radikální odklon od tradičních zvyk-
lostí. 

Jaké vidím řešení? Do jednotlivých vesnic
musí přijít investoři, což může přinést
jedno zásadní pozitivum – možná se zač-
nou využívat desítky opuštěných, chátrají-
cích a nevyužívaných stavení a usedlostí.
Jsou tu ale i další souvislosti, takový pod-
nikatel nechce mít ke své firmě nebo
domu rozbitou silnici, nechce žít v neupra-
veném stavení, a tak přispěje k zlepšení
vzhledu celé obce. Musíme si uvědomit,
že zemědělské podniky v tradičních výro-
bách nejsou schopny díky moderním tech-
nologiím, lepší efektivitě práce a pokroku
vůbec zaměstnávat tolik lidí, kolik bývalo
ještě poměrně nedávno zvykem. Ve světě
už ale nejsou výjimkou vesnice, v nichž
sídlí firmy obchodující s celým světem –
a to je směr, který je životaschopný i v na-
šich podmínkách. 

Ústecký kraj ale nečeká jen na evropské
dotace, zřídili jsme Fond vodního a lesního
hospodářství s ročním objemem financí
v desítkách milionů korun, který je zamě-
řen na projekty směřující do obnovení
vodohospodářských funkcí krajiny. Jedním
z dalších problémů našeho venkova je
totiž nedostatek vody – desetiletí socialis-
tického zemědělského inženýrství nás
dovedly k tomu, že voda v půdě nezůstá-
vá, odtéká do velkých řek a katastrofální
důsledky jednou za čas města na řekách
velmi dramatický pocítí. 

Činíme ale i další kroky. Na posledním
jednání krajské rady jsme odsouhlasili
pravidla pro Program podpory směrů roz-
voje zemědělství v Ústeckém  kraji, v němž

bude pro žadatele připraveno 7 milionů
korun. Tyto peníze chceme použít jako
finanční spoluúčast kraje v projektech sle-
dujících lepší informovanost v zemědělství,
rozvoj dalších činností zemědělských pod-
niků, obnovu chmelnic nebo rodinné včelí
farmy – to jsou ovšem
jen některé oblasti, celý
program je velmi ob-
sáhlý a sleduje hlav-
ní cíl – návrat života
do venkovských ob-
lastí, ležících v tak

neopakovatelných a turisticky zajímavých
lokalitách, jakými jsou Krušné hory nebo
Zahrada Čech. Budoucnost našeho ven-
kova totiž spočívá nejen v zajištění pracov-
ních možností, ale i ve využití jeho atrakti-
vity pro rekreaci a cestovní ruch. 

Antonín Terber
člen Rady Ústeckého kraje

Ú
Budoucnost našeho venkova není jen v zemědělství 

Zamyšlení Antonína Terbera

Prezentaci složek Integrovaného záchranného systému Ústeckého kraje přihlížel i hejt-
man Ústeckého kraje Jiří Šulc – ukázka vyprošťování zraněných osob z havarovaného
vozidla na ústeckém náměstí přilákala i spoustu kolemjdoucích

Krátce z kraje
Ústecký kraj rozdělil dota-
ce z Programu obnovy
venkova 2005. Mezi 151

obcí a mikroregionů bylo rozděleno bez-
mála 40 milionů korun. Obce žádaly o do-
tace na obnovu a rozvoj venkovské zástav-
by, na opravy chodníků a místních komu-
nikací nebo na zlepšení životního prostře-

dí. Mikroregiony pak mohly získat příspě-
vek na společné projekty více obcí. Napří-
klad obec Dobkovice získala 200 tisíc
korun na opravu podmáčených zdí obec-
ního úřadu a obec Nepomyšl 300 tisíc na

opravu veřejného osvětlení. Mikroregion
Labské skály dostal milion korun na opra-
vu školských zařízení a svazku obcí Tolštejn
přispěje kraj na vybudování informačního
systému částkou 870 tisíc korun.
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těchto dnech opouští střední školy,
gymnázia a odborná učiliště v kraji

více než 6000 maturantů. Jenom ze
středních odborných škol a obchodních
akademií jich vycházejí 3500. To, jak rych-
le se jim podaří najít práci a zda to bude
práce v oboru, který vystudovali, záleží na
mnoha faktorech. Mezi ty nejdůležitější
patří momentální poptávka po jejich od-
bornosti na trhu práce.

Míra nezaměstnanosti se v Ústeckém kraji
pohybuje nad hranicí sedmnácti procent
a právě absolventi tvoří mezi nezaměstna-
nými významnou skupinu. Na konci května
registrovaly úřady práce v kraji přes 4000
nezaměstnaných absolventů a mladistvých.
Jeden z faktorů, který může tato čísla ovliv-
nit, je skladba oborů na krajských středních
školách a učilištích. Zeptali jsem se předsta-
vitelů Ústeckého kraje, zda podle nich rea-
guje kraj dostatečně na vývoj trhu práce
a přizpůsobuje skladbu oborů poptávce. 

Radek Vonka
(ODS)
náměstek
a zástupce
hejtmana
Ústeckého
kraje

Domnívám se, že většina absolventů
našich středních škol dokáže najít své místo
na trhu práce, zejména když platí přísnější
pravidla pro jejich zařazení do evidence ža-
datelů na pracovních úřadech. Výuka v kraj-
ských školách potřeby trhu práce odráží,
pochopitelně s jistým zpožděním, jež vyža-
duje například schválení vyučovaného před-
mětu ministerstvem školství, ovšem zejmé-
na v praktických výukách jsem přesvědčen,
že absoloventi našich škol odcházejí se
vzděláním, které je na pracovním trhu v kraji
velmi dobře upotřebitelné. Jinými slovy, úro-
veň krajských středních škol je velmi dobrá
a naši učitelé dokáží absolventy dobře při-
pravit. Co už ale neovlivníme, je motivace
studentů, návyky získané mimo školu a ona
prostá chuť pracovat. Bylo by zřejmě iluzí se
domnívat, že všichni absolventi s výučními
listy nebo maturitními vysvědčeními najdou
uplatnění právě v tom svém vystudovaném
oboru. Nezaměstnanost v našem regionu
neklesá, bohužel je tomu právě naopak
a mladí lidé musí přijmout odpovědnost za
své životy a najít v sobě ochotu k dalšímu
studiu nebo například k dojíždění za prací. 

I zaměstnavatelé se ale snaží a objevují se
první obory, jejichž zřízení si vyžádá konkrét-
ní firma, vychovávající si dorost přímo pro
své potřeby. Taková koncepce, postavená
na spolupráci škola – podnik, může být
velmi efektivní, ovšem pravdou je, že nyněj-
ší dospívající mají před očima příklad dneš-
ních čtyřicátníků a padesátníků, jejichž spe-
cializací a mnohdy i jediným vzděláním bylo
hornictví nebo petrochemické obory, zažíva-
jící po roce 89 vleklou a existenčně velmi
vyčerpávající recesi trvající už několik let.
Přesto tu s příchodem investorů koncem
90. let v jiných odvětvích vznikají nové
obory, mnohem perspektivnější než napří-
klad již zmiňované hornictví které je vázané
na určité území, a absolventi se už úzké
specializace tolik obávat nemusejí – spolu
s dobrým jazykovým vzděláním mohou najít
práci na celém evropském kontinentu. 

Střední školy s krajem intenzivně spolu-
pracují a modifikují své vzdělávací nabídky
tak, aby co nejlépe odpovídaly požadavkům
trhu práce a rodičů. Děje se tak i přes to, že
lhůty nutné k administraci změn ve výuce

jsou i přes naše skutečně nadstandardní
vztahy s ministerstvem školství, mládeže
a tělovýchovy mnohdy až dvouleté a od-
hadnout dlouhodobý vývoj na pracovním
trhu je poměrně obtížné. Přesto jsem pře-
svědčen, že nabídka našich škol je aktuali-
zována a modernizována v souladu s rozvo-
jem našeho regionu, i když nás v budoucnu
čeká ještě mnoho práce. 

Další prioritou kraje je podpora vysokého
školství, kde se otvírají nové možnosti hlav-
ně ve strojírenství a díky Masarykově ne-
mocnici v Ústí nad Labem dokonce i ve
zdravotnictví.

Pavel Kouda
(ČSSD)
člen Rady
Ústeckého
kraje  

Předně bych chtěl poznamenat, že v po-
sledních letech se skladba studijních oborů
na krajských středních školách výrazně změ-
nila. Školy intenzivně pracují na restruktura-
lizaci své vzdělávací nabídky tak, aby co nej-
lépe odpovídala požadavkům trhu práce
a rodičovské veřejnosti. Každá krajská škola
má zpracován dlouhodobý záměr svého
rozvoje na čtyři roky. Záměr byl připraven na
základě důkladné analýzy postavení školy ve
vzdělávací soustavě kraje, spádové lokalitě
a na trhu práce. Výsledkem bylo více než
100 žádostí o změny ve vyučovaných obo-
rech v roce 2003, dalších přibližně 70 se
jich pak uskutečnilo v roce 2004. Dovolím si
tvrdit, že se nám daří do našich škol zavádět
nové, perspektivní obory. Jako příklad může
sloužit například obor autotronik, který se
vyučuje hned na dvou školách kraji, v Lovo-
sicích a Chomutově. Úspěchem je také
otevření zdravotnického lycea v Ústí nad
Labem. Mezi novinka patří také studium na
obchodní akademii se zaměřením evropský
asistent, které otevřeli na Evropské obchod-
ní akademii v Děčíně. Proces změn přitom
probíhá v souladu s celokrajským dlouho-
dobým záměrem a směruje k vytvoření racio-
nální a efektivní vzdělávací nabídky v kraji.

Naše školy se snaží co možná nejvíc
komunikovat se zaměstnavateli a reagovat
na jejich potřeby. Velký problém ale spočívá
v tom, že ne všechny obory, o které je
zájem mezi zaměstnavateli, jsou atraktivní
pro žáky a rodiče. K určité změně bude tedy
muset dojít i v uvažování budoucích stu-
dentů, kteří by měli při volbě oboru brát
v úvahu nejen „módnost“ oboru ale i reálné
šance na své pozdější uplatnění. Absolvent
bez praxe to nemá se získáním prvního pra-
covního místa snadné, přesto si většina
těch, kteří mají zájem, nakonec uplatnění

najde. Myslím, že je dobře, že poměrně
významná část absolventů pokračuje v dal-
ším studiu v oborech nástavbových, na vyš-
ších odborných a vysokých školách. Tím se
zvyšuje jejich šance získat v kraji takové
uplatnění, o jaké mají zájem. 

Vlastimil Balín
(KSČM)
člen
Zastupitelstva
Ústeckého
kraje

Zlepšování vzdělanostní a kvalifikační úrov-
ně pracovní síly v Ústeckém kraji je během
na dlouhou trať. Bylo to zřejmé již při zpra-
cování Dlouhodobého záměru vzdělávání
a rozvoje výchovně vzdělávací soustavy škol-
ství v Ústeckém kraji, kdy v porovnání vzdě-
lanostní struktury s ostatními kraji ČR jsme
nedopadali dobře. Například se základním
vzděláním bylo 28,1 % obyvatel, s maturitou
25,1 % a vysokoškolsky vzdělaných obyvatel
kraje pouze 5,3 %. Na 4. zasedání Zastupi-
telstva Ústeckého kraje 20. dubna 2005
jsme v hodnotící výroční zprávě za školní rok
2003/2004 sice mohli konstatovat zahájení
výuky v sedmi nových liceích, že řada pro-
jektů přispěla k zavedení několika nových
maturitních oborů do středních škol, rozvoj
nástavbového studia či další vzdělávání pe-
dagogických pracovníků, ale trh práce potře-
buje v kvalifikaci pracovní síly rychlejší kroky,
a to vzhledem k trvale vysoké nezaměstna-
nosti, která za květen 2005 činila 15 % a by-
la v rámci krajů ČR opět nejvyšší.

Osobně spatřuji nejrychlejší a nejúčinnější
využitelné nástroje především v efektivněj-
ším využívání finančních prostředků v oblas-
ti aktivní politiky zaměstnanosti, v rekvalifika-
cích vycházejících z analýzy potřeb trhu prá-
ce a vstřícnějších přístupech zaměstnavate-
lů. Například na veřejné prospěšné práce
vynaložil Úřad práce v Mostě v letech 2002
– 2005 více než 130 milionů korun a vytvo-
řil tak přes 1950 pracovních míst. Starosto-
vé obcí však říkají, že kdyby se příspěvky
přerozdělovaly přes radnice, bylo by to lépe
kontrolované, adresnější a s větším počtem
vytvořených pracovních míst. Myslím, že
i skutečnost, že 30 až 40 % rekvalifikova-
ných nenachází po absolvování práci, je
varující a je mrháním prostředků. Úřady
práce kritizují nedostatečný zájem zaměst-
navatelů o burzy vzdělání. Dobře nastarto-
vaná spolupráce úřadů práce s krajem, kon-
krétně krajského odboru školství, mládeže
a tělovýchovy a výboru krajského zastupitel-
stva pro výchovu, vzdělávání a zaměstna-
nost, by větší zájem a koncepčnější práci
zaměstnavatelů směrem k trhu práce jistě
potřebovala.

V

Můj názor

Vy se ptáte – my odpovídáme

Navštívili nás

Z jednání rady a zastupitelstva

Představujeme poradní orgány kraje

V loňském roce nabízel Ústecký kraj sti-
pendia pro vysokoškolské studenty, zají-
malo by mě, zda bude stipendijní pro-
gram vypsán i letos.

Petra Novotná, Ústí nad Labem  
V loňském roce vyhlásil kraj vlastní stipen-

dijní program vůbec poprvé. Příspěvek 20
tisíc korun v něm získalo celkem 61 stu-
dentů. S vyhlášením krajského stipendijního
programu se počítá i pro akademický rok
2005 – 2006. Žádosti o stipendia budou
moci studenti předkládat do 1. října. Žada-

telem o krajské stipendium může být stu-
dent presenčního studia, který již absolvoval
první nebo vyšší ročník. Základními podmín-
kami pro získání stipendia bude stejně jako
v loňském roce trvalé bydliště žadatele
v Ústeckém kraji a studijní průměr za po-
slední absolvovaný ročník do 1,8. Počet stu-
dentů, kteří budou do krajského stipendijní-
ho programu nově zařazeni v letošním roce
stanovila Rada Ústeckého kraje na 89. Noví
stipendisté pro letošní akademický rok bu-
dou nejpozději do konce října určeni loso-

váním ze všech nových žádostí splňujících
dané podmínky. V případě, že žadatelů
bude méně než 89, budou do stipendijního
programu zařazeni všichni. Žadatelé budou
o případném zařazení do stipendijního pro-
gramu písemně informováni listopadu. Sti-
pendium jim pak bude poskytnuto po uzav-
ření příslušné smlouvy převodem na jimi
určený bankovní účet.

Podobnější informace a podmínky pro
žadatele najdete na internetových stránkách
Ústeckého kraje www.kr-ustecky.cz.

Předseda Senátu Parlamentu ČR Přemysl Sobotka zahájil XIII. výroční sjezd České
oftalmologické společnosti v Ústí nad Labem. Navštívil také Masarykovu nemocnici,
Lázně Teplice a zajímal se o problematiku změny právní formy krajských nemocnic.
„Nemocnice jako příspěvková organizace už nekulhá na jednu nohu, ale jen leze
a dodělává. Byla by chyba toto nemocné zvíře nechávat při životě. Zdravotnictví si
zaslouží jasné transparentní podmínky pro svou existenci,“ poznamenal v této sou-
vislosti hejtman Jiří Šulc.

☞ Zastupitelstvo Ústeckého kraje rozhodlo
o sloučení flájského Středního odborného
učiliště lesnického a Integrované střední
školy technické – Centrum odborné přípra-
vy (COP), Most – Velebudice k 1. září 05. 
☞ Krajští zastupitelé se seznámili se zprá-
vou o situaci v oblasti veřejného pořádku
a vnitřní bezpečnosti na teritoriu kraje za
rok 2004. Z ní vyplývá, že bezpečnostní
situace je na území kraje stabilizovaná, při-
bývá ale násilných trestných činů pácha-
ných se zbraní nebo pod vlivem alkoholu.
Zastupitelé vyzvali předsedu vlády ČR
k přehodnocení chystaných opatření ke
snižování početních stavů policistů.
☞ Rada kraje odsouhlasila zřízení příprav-
né třídy s kapacitou 7 žáků ve Speciální
základní škole pro žáky s vadami řeči
a Zvláštní škole pro žáky s vadami řeči
v Měcholupech od 1. 9. 2005.
☞ Ústecký kraj má nový Akční plán proti-

drogové politiky Ústeckého kraje na obdo-
bí 2005 – 2009. Ten si klade za cíl snížit
v Ústeckém kraji užívání všech typů drog
a potenciální rizika a škody související s uží-
váním drog. U jednotlivých opatření je uve-
den potenciální realizátor, předpokládané
dopady, popis cílové skupiny, předpokláda-
ná finanční náročnost, hlavní finanční zdro-
je, časový horizont a indikátory pro hodno-
cení úspěšnosti realizace opatření.
☞ Rada vyslovila souhlas s dokončením
realizace investiční akce „Dostavba, rekon-
strukce a technologické vybavení Masary-
kovy nemocnice v Ústí nad Labem“. Do-
stavba by měla stát maximálně 250 milio-
nů korun a počítá s výstavbou dvou ope-
račních sálů očního oddělení, rekonstrukcí
tří pater budovy pavilonu interních oborů,
rekonstrukcí infekčního pavilonu a vybudo-
váním nové přípojky vody a páry, která je
v současné době v havarijním stavu

Spolupráce škol a zaměstnavatelů
je nezbytná, shodují se zastupitelé

Kontrolní výbor Zastupitelstva
Ústeckého kraje

Kontrolní výbor je Zastupitelstvem zřizován
na základě zákona o krajích. Zákon také
stanoví, že jeho povinností je kontrolovat
plnění usnesení zastupitelstva a rady a do-
hlížet na dodržování právních předpisů
ostatními výbory a krajským úřadem na
úseku samostatné působnosti. Kromě to-
ho ho zastupitelstvo může pověřit plněním
dalších kontrolních úkolů. Kontrolní výbor
Zastupitelstva Ústeckého kraje má 13 čle-
nů, působí v něm krajští zastupitelé ze
všech tří politických stran, občané a zástup-
ci samospráv. Výbor se schází na pravidel-
ních jednáních jedou měsíčně, svou kon-
trolní činnost však vykonává průběžně, pro-
střednictvím pověřených členů výboru –
zpravodajů.  

Funkci předsedy kontrolního výboru za-
stává Zděnek Lavička. „Za stěžejní úkol
výboru považuji především kontrolu plnění
usnesení rady a zastupitelstva. V druhé
polovině letošního roku nás, pokud k tomu
dá krajské zastupitelstvo souhlas, čeká
speciální kontrolní činnost. Chtěli bychom
se zaměřit na postupy při zadávání veřej-
ných zakázek. I když nemáme žádné indi-
cie, že by došlo k nějakému pochybení, je
podle mě kontrola žádoucí. Do této oblas-
ti plyne velké množství veřejných prostřed-
ků a je potřeba, aby hospodaření s nimi
bylo transparentní,“ řekl Zděnek Lavička. 

Předseda výboru:
JUDr. Zděnek
Lavička

Členové: Josef Kubal, Miroslav Bureš,
Mgr. Helena Černá, Radek Engl, Martin
Klouda, JUDr. Jiří Polanský, RSDr. Stani-
slav Rybák, Jan Řeřicha, JUDr. Karel
Souček, Jindřich Stádník, JUDr. Daniel
Volák, Marie Vyhlasová

Komise pro vnější vztahy

Komise pro vnější vztahy je poradním or-
gánem Rady Ústeckého kraje. Komise za-
jišťuje zejména  přípravu stanovisek k pro-
gramům vyhlášeným a podporovaným
Evropskou unií, případně jinými meziná-
rodními organizacemi. Vycházejí od ní
podněty pro aktivity kraje ke spolupráci
s ostatními kraji a se zahraničními partnery
či regiony.  Navrhuje také koncepci rozvoje
vnějších a zahraničních styků kraje. Komise
se kromě toho také vyjadřuje k žádostem
o finanční příspěvek z fondu hejtmana
a k  žádostem o partnerství či záštitu kraje
pro nejrůznější akce. Komise se schází jed-
nou měsíčně a jejími členy jsou jak krajští
zastupitelé, tak i zástupci občanů.

„Obecně se dá říct, že komise má za úkol
pozvednout prestiž kraje a přispívat svou
činností k rozvoji jeho spolupráce s partne-
ry doma i v zahraničí. Posuzuje proto napří-
klad vhodnost příspěvků, která má kraj
uvolnit na jednotlivé akce, které probíhají
za jeho účasti. Co se týče EU, soustředíme
se na možnosti čerpání z jejích fondů.
V tomto směru spolupracujeme s odbo-
rem evropských projektů krajského úřadu.
Pokud jde o zahraniční spolupráci, usiluje-
me o další rozvoj vztahů se Saskem a Pol-
skem. Tyto země jsou našimi tradičními
partnery, spolupráce s nimi se nám osvěd-
čila. Bohužel při snaze prohlubovat naše
vztahy a dát jim oficiální statut stále naráží-
me na mnoho právních a administrativních
překážek a právě jejich odstranění považu-
ji za jeden z dlouhodobých cílů komise,“
uvedl Luděk Forman, předseda komise. 

Předseda komise:
Ing. Luděk Forman 

Členové:
Hana Lukáčová,
Ing. Jiří Aster, Jaro-
slav Cingel, Miloslav
Černý, PhDr. Václav
Hofmann, Oto Neu-
bauer, Tomáš Ratiborský, Karel Schäfer,
Ing. Pavel Tošovský, Helena Týřová

ři krajských školách budou od srpna zří-
zeny školské rady, díky kterým se rodi-

če žáků, pedagogičtí pracovníci, zřizovatelé
i samotní žáci a studenti budou moci podí-
let na správě. Úkolem školských rad bude
se vyjadřovat k návrhům školních vzděláva-
cích programů a k jejich následnému usku-
tečňování, schvalování výročních zpráv
o činnosti školy, školních řádů (ve středních
a vyšších odborných školách také stipendij-
ních řádů) a navrhovat případné změny.
Rady se budou také podílet na zpracování
koncepčních záměrů a projednávat inspek-
ční zprávy České školní inspekce, projedná-
vat návrhy rozpočtů, vyjadřovat se k rozbo-
ru hospodaření a navrhovat opatření.

Zřízení školských rad vyplývá z nového
školského zákona, který vstoupil v platnost
počátkem letošní roku. Školské rady podle
něj zřizuje zřizovatel školy, který zároveň
stanoví počet členů a vydá jejich volební
řád. V případě Ústeckého kraje se jedná o
stodvacetsedm krajských příspěvkových
organizací z oblasti školství – základních
škol speciálních, středních škol a vyšších
odborných škol. Třetinu členů školské rady
jmenuje právě zřizovatel a druhou třetinu
zvolí rodiče žáků případě sami žáci. Posled-
ní třetinu školské rady pak volí pedagogičtí
pracovníci dané školy. Jen za zřizovatele,
Ústecký kraj, bude potřeba najít a jmeno-
vat do rad více než dvěstě lidí.

Nově pomohou s řízením škol školské rady

P
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edněmi z nejsledovanějších kompe-
tencí vykonávaných Ústeckým krajem

jsou péče o silnice v majetku kraje a také
zajištění veřejné osobní dopravy v systé-
mu základní dopravní obslužnosti. Zatím-
co si veřejnost zvyká na úpravy železnič-
ních jízdních řádů, z nichž dopravce po
dohodě s Ústeckým krajem vyřadil při-
bližně 77 vlaků a u dalších 90 omezil
jejich frekvence zejména o víkendech
a v nočních hodinách, věnovala se kraj-
ská rada doplnění plánu oprav silnic II.
a III. tříd. 

„Silnice v našem kraji jsou v hrozném
stavu a peníze nedostačují ani na jejich
údržbu, natož na opravdu nutné opravy.
I proto jsme museli sáhnout k tak nepopu-
lárnímu kroku, jakým bylo vyjednávání
s Českými drahami o rozsahu objednáva-
ných vlaků. Jestliže se stát choval nešetrně,
Ústecký kraj si to dovolit nemůže. České
dráhy byly zvyklé, že za příspěvek od státu
provozovaly všechny vlaky v jízdním řádu,
i ty, kterými v noci cestuje jen jejich obslu-
ha, kdežto pravidla pro přidělení dotace na
základní dopravní obslužnost, vztahující se
na kraje, jsou striktní a takové plýtvání nám
neumožňují,“ vysvětluje hejtman Ústeckého
kraje Jiří Šulc. Teprve koncem měsíce května
uzavřel Ústecký kraj s Českými drahami
smlouvu o závazku veřejné služby, v níž se
zavázal, že za zajištění spojů v rámci základ-
ní dopravní obslužnosti zaplatí 335 milionů
korun. „Za tyto peníze jsme objednali vlaky
v rozsahu asi 91 % někdejšího jízdního řá-
du. Ušetřili jsme ale 117 milionů korun,

které můžeme v kraji použít jinak, třeba na
občany požadované zlepšení dopravní infra-
struktury,“ uvedl hejtman.

V současné době už probíhají opravy silnic
a mostů v majetku kraje, na něž bylo počát-
kem roku vyčleněno téměř 70 milionů ko-
run. Rada nedávno doplnila do plánu oprav
akce za dalších 50 milionů korun. Za ně se
vyfrézují a vyrovnají povrchy silnic převážně
třetích tříd ve všech okresech, v každém
z nich se jedná o akce v rozsahu přibližně
deseti milionů korun. „Navýšení finančních
prostředků na opravy našich silnic bylo
možné díky úspoře na výdajích za prázdné
a zbytečné spoje a další peníze přijdou
z kladného výsledku hospodaření kraje
v loňském roce. Domnívám se, že v tuto
chvíli kraj potřebuje více než prázdné vlaky
opravené silnice, po kterých budou občané
ať už autobusy, nebo svými vozy pohodlně
jezdit,“ komentoval navýšení finančních pro-
středků na opravy komunikací Jiří Šulc.

V těchto dnech probíhá vyhodnocování
požadavku starostů obcí na nahrazení vlako-
vých spojů, které se v jízdním řádu Českých
drah neobjevily po změně, která vstoupila
v platnost 12. června 2005. Autobusové
spojení za nejedoucí vlaky bylo v době uzá-
věrky textu zavedeno na trase Prunéřov –
Kadaň – Vilémov – Mašt’ov – Krásný Dvůr
– Podbořany, kde nahrazuje přibližně 10
neobjednaných, a ze strany dopravce
neprovozovaných vlaků. Pověření pracovní-
ci krajského odboru dopravy a silničního
hospodářství prověřují u vybraných vlaků
údaje poskytnuté dopravcem ze sčítání
frekvence, hlavně počty a skladbu cestují-

cích, aby bylo možné předejít nehospodár-
nému vynakládání finančních prostředků na
zajištění náhradní autobusové dopravy.
„Ústecký kraj bude nahrazovat jen ty vlako-
vé spoje, které byly a budou opravdu vyu-
žívané a je možné je zahrnout do závazku
veřejné služby. Cestování za kulturou nebo
turistické výlety skutečně nemůžeme obhá-
jit jako spoje spadající pod základní doprav-
ní obslužnost. Podněty starostů prověřuje-
me pečlivě a není jich málo,“ objasňuje

hejtman. S žádostí o náhradní autobusovou
dopravu se na Krajský úřad Ústeckého kraje
obrátily Krásná Lípa, Děčín, Vilémov, Roud-
nice nad Labem, Velké Žernoseky, Libocho-
vany, Benešov nad Ploučnicí, Bečov, Staré
Křečany a Libochovice. „Je nutné mít na
paměti, že základní dopravní obslužnost je
doprava do nemocnic, do škol, do práce
a podobně a striktně ji vymezuje zákon.
Jestliže se občané dožadují spojů za rekrea-
cí nebo lyžováním, měly by se obracet na

své starosty, aby tyto spoje zajistili v rámci
ostatní dopravní obslužnosti, kterou hradí
obce ze svých rozpočtů. Nikde také není
psáno, že spoje nenaplňující podmínky
základní dopravní obslužnosti nemohou
dopravci provozovat v rámci zatraktivnění
svých komerčních služeb. Ústecký kraj
bohužel nemůže být tak štědrý a ze zákona
ani nemůže dotovat dopravu, o kterou není
až tak velký zájem,“ uzavřel hejtman Ústec-
kého kraje Jiří Šulc. 

J

Hejtman Jiří Šulc: Peníze promrhané v prázdných spojích
půjdou do oprav krajských silnic 

stecký kraj získal první cenu v soutěž-
ní přehlídce propagačních materiálů

EUROREGIONpropag. Za komplet sestáva-
jící z mapy, brožury věnované aktivní dovo-
lené, padesáti tipů na výlet a publikace
Poznejte Ústecký kraj, který připravil odbor
regionálního rozvoje krajského úřadu, mu
první místo přisoudila jak odborná komise,
tak i hlasování veřejnosti. Kromě toho také
získal výborné třetí místo za mapu Ústec-
kého kraje v paralelně probíhající soutěži
Tourpropag. Na podrobnosti o soutěži
jsme se zeptali náměstka hejtman Radka
Vonky, do jehož kompetence rozvoj ces-
tovního ruchu patří.

Jak tvrdá byla konkurence v soutěži? 
Myslím, že dost, EUROREGIONpropag je

mezinárodní soutěžní přehlídka, na které
se prezentují větší územní celky. Tourpro-
pag je pak pojata jako národní soutěžní
přehlídka propagačních materiálů měst,
krajů a turistických regionů. O tom, že
uspět nebylo snadné, svědčí i fakt, že
v letošním roce bylo do soutěží přihlášeno
celkem šestsettřicetsedm propagačních
materiálů. 

Čím zaujaly materiály Ústeckého kraje
porotu?

Myslím, že porota ocenila především
široký záměr kompletu, ve kterém si to své
najde opravdu každý. Jistě ji oslovila i ná-
vaznost jednotlivých částí a kvalitní zpraco-
vání. V soutěži ale uspěla i města Děčín
a Žatec či Památník Terezín.

Jaké propagační materiály kraj vydává?
Přibližně 15 různých tipů publikací v ně-

kolika jazykových mutacích. Slouží jak
k propagaci kraje na tuzemských i zahra-
ničních veletrzích cestovního ruchu, tak
i pro potřeby turistických informačních
středisek v regionu, kde je také zájemci
mohou získat. 

Připravuje kraj nějaké novinky? 
V současné době vznikají tři soubory cy-

klomap – Krušné hory, České Švýcarsko
a České středohoří, které by měly pokrýt
celé území regionu. Vydání těchto mate-
riálů bude částečně financováno z dotace
Evropské unie, což nám umožní vydat je
vyšším nákladu a poskytnout je zdarma
informačním centrům v kraji.

Propagační materiály kraje
získaly první cenu

Radek Vonka s vedoucí odboru regionálního rozvoje krajského úřadu Zuzanou Kadlecovou

Do křesla pro hosta usedl 9. června 2005
v ústecké pobočce Českého červeného
kříže náměstek hejtmana Ústeckého kraje
Petr Fiala. Přijal pozvání ředitelky ústecké-
ho Červeného kříže Neveny Černohorské
a přišel odpovídat na otázky občanů. Ty
nejčastěji směřovaly k problematice fi-
nancování sociálních služeb a úloze kraje
v této oblasti. Kromě témat spojených
s oblastí sociální péče Petr Fiala diskuto-
val s občany například i o záchytkách,
problematice zdravotnictví nebo krajském
rozpočtu. Své návštěvy v ústecké pobočce
červeného kříže využil také k tomu, aby se
podrobně seznámil s problematikou jeho
provozu a financování.
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Finanční prostředky vynakládané na základní dopravní obslužnost
v Ústeckém kraji v letech 1997 až 2005 (v milionech korun)

Náklady na zajištění základních spojů pro občany kraje rostou. Graf znázorňuje vývoj nákladů na základní autobusové a drážní spoje-
ní (tedy na spoje do práce, k lékaři a do škol) v letech 1997 až 2005. Z časové řady je patrné, že za posledních devět let se výdaje
na zajištění této veřejné služby desetinásobně zvýšily. Zdroj: odbor dopravy KÚ ÚK 

květnu a červnu proběhla v kraji série
seminářů, které připravili pracovníci

odboru regionálního rozvoje Krajského
úřadu Ústeckého kraje pro všechny zastupi-
tele obcí i kraje v  kraji. Ti se mohli během
nich seznámit s hlavními principy fungování
strukturálních fondů, možnostmi obcí při
podávání žádostí o finanční dotace ze struk-
turálních fondů i hlavními principy adminis-
trace dotací ze strukturálních fondů. Tyto se-
mináře byly organizovány v rámci projektu
Budoucí rozvoj Ústeckého kraje (BROÚK).
Na realizaci projektu, který odstartoval v le-
tošním roce a měl by probíhat do roku
2007, získal kraj ze Společného regionální-
ho operačního programu 47 milionů korun.
Základním důvodem jeho realizace je pří-
prava našeho kraje na příjem finančních
prostředků ze strukturálních fondů přede-

vším v období 2007 – 2013. V tomto obdo-
bí je očekáván několikanásobný nárůst těch-
to prostředků a s dnešními kapacitami by
pravděpodobně nebyly tyto prostředky vy-
čerpány.

Zmiňované semináře jsou jednou hlavních
aktivit projektu. Dalším významným úkolem
bude příprava materiálů a dokumentů, které
budou sloužit jako podklad pro nastavení
priorit kraje pro příští plánovací období
2007 – 2013. Vzniknou nejen pro celý kraj,
ale budou vypracovány také pro určité
menší lokality. První takové strategie již brzy
začnou vznikat pro mikroregion MILADA

a pro města Chomutov a Jirkov. Těchto lo-
kálních strategií by mělo vzniknout až 20.

V rámci projektu BROÚK by také mělo
v kraji vzniknout až dvacet rozvojových cen-
ter. Na jejich vytvoření chce kraj spolupraco-
vat s hospodářskými komorami, neziskový-
mi organizacemi, obcemi a mikroregiony
a příspěvkovými organizacemi kraje. Tato
centra by v budoucnu měla být místy, kde
zájemci o dotace ze strukturálních fondů
získají potřebné informace a podklady.
Kromě toho by jim tato střediska měla být
také schopna pomoci s přípravou konkrét-
ních projektů a analýz. V současné době
probíhá výběr potencionálních provozovate-
lů těchto center. Vytipované subjekty budou
následně osloveny s žádostí o podání
nabídky a jejich činnost by měla započít
pravděpodobně v září  tohoto roku.

Projekt BROÚK pomůže kraji s rozvojem

Ú

V

Stále je možné stát se partnerem pro-
jektu a účastnit se připravovaných akti-
vit! Informace o projektu BROÚK na-
jdete na http://brouk.kr-ustecky.cz.

Volnočasové aktivity dětí a mládeže

• v programu byly rozděleny 3 miliony ko-
run 47 subjektům. Kraj přispěl například
na letní tábor v Podkrušnohorském zoo-
parku nebo na účast dětí a mládeže na
mistrovství České republiky v parkuru
a drezůře či na děčínský festival Bambiriá-
da 2005, podpořil také rozvoj činnosti dět-
ských organizací a práci s talentovanými
dětmi a mládeží.

Sport pro všechny

• v programu bylo rozděleno bezmála
7 milionů korun. Mezi 67 podpořených
projektů patří například Pohybová výchova
dětí s poruchou motoriky, mentálním
postižením nebo jinými pohybovými va-
dami Mateřské školy Děčín II, který kraj
dotoval částkou 92 tisíc korun, 33. ročník
Závodu míru juniorů s dotací 240 tisíc

korun nebo návrat vrcholového volejbalu
do Ústeckého kraje podpořil 170 tisíci
korunami. 

Mimoškolní výchova žáků zaměřená
na jejich všestranný rozvoj

• na tento program bylo pro letošní rok
z krajského rozpočtu vyčleněno 800 tisíc
korun, byly použity na dotování 49 výjez-
dů školních kolektivů, celkem se jich zú-
častnilo na 1600 dětí z celého kraje. 

Program na záchranu a obnovu
kulturních památek

• v rámci programu bylo rozděleno na pod-
poru 35 projektů celkem 14,4 milionů ko-
run, dotace směřovaly především na ob-
novu kulturních památek, uplatnily se např.
při stavebních úpravách a odstranění sta-
tických závad zámku ve Šluknově, při res-

taurování plastiky Immaculaty ve Staňkovi-
cích nebo při opravách kostelů, například
kostela sv. Jakuba v Čížkovicích. 

Program podpory rozvoje obcí 2/2005

• krajská rada doporučila v rámci tohoto
programu Zastupitelstvu Ústeckého kraje
ke schválení 38 projektů v hodnotě 5 mi-
lionů korun, program má za úkol podpořit
zpracování územně plánovací dokumenta-
ce zejména v obcích s menším počtem
obyvatel.

Program rozvoje ekologické výchovy,
vzdělávání a osvěty 

• celkem bylo pro tento program vyčleněno
7 milionů korun, program podporuje pře-
devším rozvoj ekologické výchovy ve ško-
lách a školských zařízeních, termín dodání
projektů do druhého kola vyprší 30. 6. 05.

Kraj pokračuje v rozdělování dotací

Elektronická dotazovna je v provozu
Ústecký kraj nabízí na svých internetových stránkách novou službu – elektronickou
dotazovnu. S její pomocí můžete klást dotazy z oblasti evropských dotačních zdro-
jů, investic a podnikání, lidských zdrojů či rekvalifikací. Odpovědi na vaše otázky
pak zpracují odborníci Krajského úřadu Ústeckého kraje. Vstup do elektronické
dotazovny najdete na www.kr-ustecky.cz v sekci Investor.
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elkem čtrnáct družstev z dvanácti
základních škol z našeho kraje v areá-

lu dětského dopravního hřiště Ústí nad
Labem a rekreačního střediska RACEK
v Úštěku bojovalo o postup do celostátní-
ho kola Dopravní soutěže mladých cyklistů.
Tuto soutěž pořádá  BESIP, Policejní prezi-
dium Policie ČR, Ministerstvo školství, mlá-
deže a tělovýchovy ČR, ÚAMK ČR a Český
červený kříž. Finanční prostředky na pokry-
tí finančních nákladů, nutných k uspořádá-
ní krajského kola ve výši 55 tisíc korun,
poskytl odbor dopravy a silničního hospo-
dářství Krajského úřadu Ústeckého kraje.
Pořadatelé a rozhodčí, mezi nimiž nechy-

běli strážníci z ústecké městské policie,
krajského pracoviště Besipu a také ústec-
kého krajského úřadu, dohlíželi nad plně-
ním soutěžních disciplín, prověřujících
u mladých cyklistů jak teoretické znalosti
ze silničního provozu, tak i jejich praktické
využití při jízdě po dopravním hřišti. Druž-
stva ale prokazovala i znalosti z poskytová-
ní první pomoci a sbírala body při jízdách
zručnosti. Do celostátního kola nakonec
postoupila dvě družstva, po jednom z kaž-
dé kategorie mladších a starších žáků. Věc-
nou cenu, věnovanou Krajským úřadem
Ústeckého kraje, získali i čtyři  jednotlivci,
dva chlapci a dvě dívky. 

Zabodovali!
C

fektivně využít možností, které se na-
bízejí v souvislosti s členstvím České

republiky v Evropské unii, patří v současné
době mezi hlavní priority Ústeckého kraje.
Díky penězům, které jsou pro strukturálně
postižené regiony připraveny, chce finan-
covat svůj rozvoj a překonat problémy, se
kterými se dnes potýká.

V mediích se asi nejvíce pozornosti dostá-
vá evropským strukturálním fondům, ty však
nejsou jediným finančním zdrojem. Navíc
současné plánovací období Evropské unie
a pro něj nastavená pravidla pro čerpání
peněz končí již v roce 2006. Kraj se proto
připravuje na nové podmínky a priority, kte-
ré Brusel nastaví. Na podrobnosti jsme se
zeptali náměstka hejtmana Petra Fialy.

Není předčasné, aby se kraj připravoval
na to, jak bude získávat evropské peníze
v roce 2007? Neměl by se spíš soustředit
na to, aby dostal z evropských zdrojů co
nejvíce již dnes?

Rozhodně to není předčasné. V současné
době je proces získávání a využívání evrop-
ských peněz na úrovni kraje dobře zahájen.
Řeší se však hlavně fondy a projekty, u kte-
rých kraj není konečným příjemcem dotace.
Těmi jsou města, obce, podnikatelé nebo
naše příspěvkové organizace. V budoucnu
bychom však chtěli klást důraz na to, aby
prostředky získal i Ústecký kraj jako samo-
správný celek. V příštím plánovacím období
v letech  2007 – 2013 by mělo do ČR přijít
přibližně 1,300 bilionu korun. Musíme

vědět, jak tyto peníze využijeme, pokud to
chceme udělat smysluplně, účelně a bez
rizik, že tyto dotace budou kráceny. Navíc
bude potřeba spolufinancovat projekty, které
z těchto prostředků budou hrazeny, a to pro
nás bude velká finanční zátěž. Proto musíme
být na toto období dobře připraveni.

Jak toho chce kraj dosáhnout?
Pomoci by nám v tom měl projekt €-NET,

který se v této době rozjíždí.  Jeho výstupem
bude jakási cestovní mapa, podle které
bude kraj postupovat v oblasti evropských
peněz v příštím plánovacím období. Měl by
závazně určit naše priority a cíle. Bude se
podle ní řídit například v tom, za kolik peněz
by měl ročně mít připravené projekty.

Pomůže nám při rozhodování, zda si máme
vzít na spolufinancování projektů úvěr.
€-NET by měl také říct, jak budou potřebné
projekty vznikat a kdo bude za jejich přípra-
vu zodpovědný. Pokud vím, je projekt
€-NET v rámci naší republiky novinka a ma-
teriál na podobné úrovni zatím nepřipravuje
žádný jiný kraj.

Kdo bude tento projekt realizovat? 
Na realizaci projektu pracuje odbor evrop-

ských projektů krajského úřadu spolu s ně-
kolika partnery z řad předních českých od-
borníků na evropské peníze. Tento odbor
vznikl speciálně pro to, aby zajišťoval pro
kraj prostředky ze strukturálních fondů a dal-
ších evropských finančních zdrojů. 

V popředí zájmu jsou dnes hlavně struk-
turální fondy, z jakých dalších zdrojů
chce kraj čerpat?

Chceme získat prostředky, které pro podpo-
ru rozvoje členských států EU poskytlo Nor-
sko. I když tato země není členem unie, nabí-
zejí nám peníze na podporu rozvojových
projektů. Program, prostřednictvím kterého
můžeme peníze získat, se jmenuje Finanční
mechanismus Evropského hospodářského
prostoru a Norska a měl by běžet od letošní-
ho roku do doku 2009. V těchto letech může
do kraje přijít zhruba 600 tisíc euro ročně.
O tyto peníze se budou ucházet nejen pro-
jekty předložené přímo Ústeckým krajem, ale
i projekty měst, obcí a dalších žadatelů.

Na jaké projekty by chtěl kraj norské
peníze použít?

Letos chceme z těchto peněz financovat
dva projekty. Prvním z nich je oprava zámku
Nový Hrad Jimlín, který patří kraji. Šlo by
o rekonstrukci říms a  krovů a restaurování
omítek fasád východního křídla. Druhým
projektem je pak vybudování informačního
portálu Ústeckého kraje, tedy rozsáhlého
úložiště informací, kde by spolupracovaly
subjekty veřejné správy a samosprávy v re-
gionu. O tom, zda na tyto projekty finance
získáme, rozhodne komise. Já ale doufám,
že uspějeme.

měny, které do veřejné osobní dopra-
vy v našem kraji přinesla změna jízd-

ního řádu Českých drah, a.s. k 12. červnu
jsou mimo jiné také předmětem interne-
tové diskuse, do které píší občané cítící
potřebu říci k tématu svůj názor. Jak je
v podobných veřejných fórech obvyklé,
nejvíce jsou zastoupeny příspěvky v nichž
je rozhodnutí Českých drah a.s. o zrušení
nebo omezení vlaků hodnoceny kriticky.
Prakticky všechny výtky ovšem směřují ne-
správným směrem – k Ústeckému kraji. 

Jak ale diskuse občanů nad změnami,
které v železniční osobní dopravě nastaly
vypadá? Pan Martin Kubík přidal 14. června
příspěvek s názvem Ústecký kraj není
Severní Korea, z něhož citujeme: „Vážené
hejtmanství, vaším přístupem k železniční
ekologické dopravě jdete proti současným
moderním směrům Evropy. V Německu,
kde je aut ještě více se tratě obnovují,
např. na saské straně Krušných hor nebo
u Osnabrücku. Váš kraj se však vydal jiným
– přinejmenším polským směrem – rušit
rušit a zase spoje jenom rušit. Občany
České republiky nezajímají vaše vztahy
s Českými drahami. Občan se chce po
vašem kraji pohybovat a protože železniční
doprava je dopravou páteřní a autobusová
doprava vždy dopravou doplňkovou, měla
by železnice být preferována a ne likvido-
vána...“ (pozn. redakčně kráceno). Tento
příspěvek v podstatě shrnuje výtky, které

jsou proti samosprávě Ústeckého kraje
vznášeny. Pisatelé s podobným názorem
většinou své připomínky směřují ke kon-
krétním vlakům, u nichž České dráhy, a.s.
zvolily změnu. 

Jiný pohled v internetové diskusi nabídl
pan Ivan Strakoš z Mikulášovic, opět cituje-
me z jeho příspěvku: „Chtělo by se to podí-
vat na provedení celé záležitosti s rušením
vlakových spojů. České dráhy dostaly od
Ústeckého kraje o 1/3 méně financí než
požadovaly. Jejich reakce byla, „budem rušit
tratě, protože rušením spojů nic neušetří-
me“. Nakonec přistoupily k rušení hlavně
spojů. No a jaké spoje si dráhy vybraly?
U nás ty nevytíženější, ty které byly spoji ke
zrychleným vlakům. Ostatní, kde jezdí jeden
až pět lidí nechaly. Při všech těchto problé-
mech, které drahám způsobil kraj, jsem
nezaznamenal jediné omezení v přehna-
ných výhodách, kterým se těší zaměstnanci
tohoto podniku, ani žádný náznak snížení
administrativních pracovníků. To také o ně-
čem hovoří.“ (pozn. redakčně upraveno). 

I když se pohledy na omezování četnosti
vlakových spojů v internetové diskusi vcelku
různí, přesto mají tyto příspěvky jedno spo-
lečné – obracejí se na Ústecký kraj, který ale
zastává zcela jasné stanovisko. Do konce
loňského roku dotace na základní dopravní
obslužnost platil stát a celkem mlčky byl
přehlížen fakt, že České dráhy pobíraly tuto
dotaci na každý vlak z jízdního řádu, včetně
málo využívaných nočních nebo víkendo-

vých spojů, které skutečně nepatří do závaz-
ku veřejné služby. 

Jak je ale na jiném místě tohoto listu uve-
deno, Ústecký kraj neprovozuje železniční
dopravu, není dopravce a tak nemůže roz-
hodovat o tom, mezi jakými stanicemi a v ja-
kých dnech či hodinách budou vlaky v na-
šem regionu jezdit. Vlaky které sporadicky
využívají turisté k výletům nelze chápat jako
naplnění zákonem daných pravidel pro vy-
placení dotace na ztrátovou osobní dopravu
v základní dopravní obslužnosti, která má
občanům garantovat cestu na úřad, do za-
městnání, k lékaři nebo dětem do škol. Je
také zřejmé, že pokud k 12. 6. 05 zrušený
vlak neobjedná Ústecký kraj, neznamená to,
že jej nemůže objednat kdokoliv jiný, obec,
firma anebo že jej České dráhy nemohou
provozovat v rámci svého boje o zákazníka.
České dráhy, a.s. si jistě uvědomují důležitost
zachování osobní železniční dopravy, a proto
by měly své další záměry v rušení osobní
dopravy na některých tratích skutečně dů-
kladně zvážit. Ekonomika veřejné dopravy je
neúprosná – autobusy, přepravující v kraji
oproti železnici téměř dvojnásobný počet
cestujících vycházejí v poměrech vypláce-
ných dotací o polovinu levněji než železnice.
Tuto situaci Ústecký kraj nezavinil, řeší pouze
důsledky dřívějších nesprávných rozhodnutí
představitelů státu, díky nimž se z Českých
drah, a.s. stal, po Českých Aeroliních, nej-
dražším dopravcem s dlouhodobě neudrži-
telným monopolním postavením. 

S evropskými penězi pomůže
Ústeckému kraji projekt €-NET

E

Z

• V Praze proběhlo 9. května celorepublikové finále hokejbalového turnaje žáků střed-
ních škol „Hokejbal proti drogám 2005“. Za Ústecký kraj do finále turnaje postoupilo
družstvo Střední průmyslové školy stavební a Obchodní akademie Kadaň. Finálový tur-
naj se hrál ve dvou skupinách systémem každý s každým. První dvě družstva z každé
skupiny pak postupovala do play-off. Zástupci Ústeckého kraje se postupně probojo-
vali až do finále, kde ale bohužel podlehli družstvu Vyšší odborné školy Chrudim 0:1. 

• Ve finále vědomostní soutěže Paragraf 11/55 v Senátu Parlamentu ČR reprezentova-
lo Ústecký kraj družstvo z kadaňské Základní školy Chomutovská. Týmy dětí soutěžily 
ve znalostech zákona, předkládaly návrhy opatření, které by měly omezit prodej taba-
kových výrobků a ve fiktivní roli prodejce tabákových výrobků odhadovaly věk figuran-
tů a to, zda by jim prodaly, a nebo neprodaly cigarety.  Družstvo z Ústeckého kraje zís-
kalo v soutěži skvělé druhé místo.

Redukce četnosti osobních vlaků
v Ústeckém kraji vyvolává živé diskuse

rajská rada se začala zabývat přípravou
protipovodňových opatření na dolním

toku řeky Labe při průtoku odpovídajícím
stoleté vodě, které chce Ústecký kraj uplat-
ňovat do seznamu opatření Plánů hlavních
povodí  České republiky. Jejich schválení se
předpokládá do konce roku 2006. Část opa-
tření k návrhu připravuje Povodí Labe, s. p.,
a část Ústecký kraj. 

Jedním z nejnákladnějších záměrů jsou
opatření pro oblast Lovosicko, kde je navr-
hováno vylepšení podloží a tělesa trati a vy-

budování mobilních stěn v podjezdech ve
Velkých Žernosekách a také ochrana obce
Píšťany z jižního směru zemními hrázemi
a mobilní stěnou. Tato dvě opatření jsou
součástí ochrany města Lovosice včetně
areálu továrny Lovochemie. Náklady na pro-
vedení těchto potřebných opatření dosahují
částky 746,679 milionů korun. Krajští radní
už také rozhodli o zadání užšího řízení na
projektové práce na plnění veřejné zakázky
„Protipovodňové opatření na Labi“ v oblas-
tech Hřensko, Ústí nad Labem, Velké Žerno-

seky, Píšťany, Lovosice, Roudnice nad La-
bem a Děčín. 

Rada také vzala na vědomí zadání poptáv-
ky na Studii protipovodňových opatření řeky
Ohře v úseku soutok Ohře-Labe – Ohře-
Okounov, v říčním kilometru 0,000 –
141,500. Finanční zdroje na realizaci těchto
opatření vyjednává Česká republika v sou-
časné době v Bruselu pro rozpočtové obdo-
bí 2007 až 2013 v takovém rozsahu, aby
byly pokryty nejdůležitější úkoly a opatření
vyplývající z plánu opatření hlavních povodí. 

Kraj se bude chránit před velkou vodou
K

lympijský oheň dětí a mládeže dopu-
toval na konci května do Ústeckého

kraje a od zástupců Jihomoravského kraje
ho převzal hejtman Jiří Šulc. Zapálení ohně
je symbolickou pozvánkou na druhou letní

Olympiádu dětí a mládeže, která se koná
v těchto dnech v Brně. Ústecký kraj je zde
zastoupen v 17 sportovních disciplínách,
na účast 257 dětí bylo z krajského rozpoč-
tu vyčleněno 1,6 milionu korun.

Olympijský oheň v našem kraji

O

řes 180 sportovců z 21 zařízení soci-
ální péče z našeho regionu se sjelo na

další ročník Sportovních her Ústeckého
kraje, pořádaných už tradičně v Opáren-
ském údolí. Většina přihlášených ústavů
sociální péče jsou příspěvkovými organi-
zacemi Ústeckého kraje a tak nové tradici
těchto her patří i jejich zahajování za účas-

ti předních zástupců kraje. Letošní dva-
náctý ročník her, třetí pod patronací Ústec-
kého kraje, otevřel přáním mnoha úspě-
chů ve sportovních bojích radní Vladimír
Záhorský. V průběhu her se soutěžilo
například ve stolním tenise nebo v atletic-
kých disciplínách a nechyběla ani olympij-
ská vlajka. 

Sportovní hry v Opárenském údolí

P
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Vítězem jubilejní 5. mezinárodní výstavy psů v Litoměřicích se sice stala fenka amerického kokršpaněla Vanilka,
jejíž chovatelce předal cenu osobně hejtman Ústeckého kraje Jiří Šulc, pozornost si ale zasloužili i jiní psí maz-
líčci bez rozdílu velikosti. I na tuto krasavici zbyl hejtmanský pohár…

Největší pozornost vzbudil během prezentace složek Integrovaného záchranného systému simulovaný společ-
ný zásah členů hasičského záchranného sboru Ústeckého kraje a krajské Záchranné zdravotnické služby.
Záchranný tým před zraky obecenstva s pomocí mechanického zařízení vyprostil z „havarované“ škodovky tři
„zraněné“ studentky Střední zdravotnické školy a Vyšší zdravotnické školy z Ústí nad Labem. 

Ústecký kraj děkuji všem složkám Integrovaného záchranného systému a dalším zúčastněným za spolupráci
na přípravě a realizaci prezentace.

o Bruselu pozval zástupce Ústeckého a Karlo-
varského kraje místopředseda Evropského par-

lamentu Miroslav Ouzký. Cíl: seznámit se s prací
poslanců v Evropském parlamentu a s činností
ostatních evropských institucí. V budově Evropského
parlamentu byla připravena přednáška o evrop-
ských strukturách a diskuse s europoslanci. Vstupní
hala ale nabízela spoustu zábavy – například setká-

ní s významnými státníky.
S Winstonem Churchillem se rád potkal náměstek

a zástupce hejtmana Radek Vonka (obr. 1). In-
formační panely prostudoval i náměstek hejt-

mana Petr Fiala společně s radním Vladimírem Záhor-
ským a zastupitelem Jindřichem Stádníkem (obr. 2).

Třebaže bruselský program byl nabitý, protože
kromě Evropského parlamentu se také na stálém
zastoupení České republiky při Evropské unii disku-
tovalo o finanční podpoře Evropské unie pro Čes-
kou republiku, zbyla chvilka i na návštěvu centra. Na
hlavním bruselském náměstí Grand’ Place hledali
společnou cestu krajští zastupitelé Jindřich Stádník
a Miroslav Závada se starostou Krupky Milanem
Pucharem a vedoucím odboru evropských projektů
krajského úřadu Rudolfem Vyčichlou (obr. 3).

D
Bruselská hledání a zastavení

obr. 1

obr. 2 obr. 3

Postřehy z našeho kraje

Události posledních dnů v obrazech
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Dobré tipy z Ústeckého kraje

Rozhlédněte se po kraji
z cyklistického sedla

květnovém vydání krajských novin
jsme v nové rubrice Fotokvíz, v níž

zkoušíme vaše znalosti o zajímavých a pa-
mátných místech našeho regionu, nabídli
hned dvě fotografie. Zatímco u ploskovic-
kého zámku z prvního fotokvízu nikdo
z vás nechyboval, naše minulá dvojitá há-
danka už přece jen přinesla několik zavá-
hání nebo nesprávných tipů. Pravdu měli
ti z vás, kteří na horní fotografii identifiko-
vali kapli Neposkvrněného početí z roku
1674 na vrcholu hory Mědník v pozadí
a dodali, že dominantním objektem na
stejném snímku je nevysvěcená kaple
z 30. let minulého století. Výherce drobné
pozornosti, pan Ivan Cáder z Měděnce,
naše informace ještě obohatil o jeden po-
střeh, který si nenecháváme pro sebe. Ka-
pli, jednu z dominant krušnohorského
Měděnce, prý nechala postavit rodina Lie-
waldova jako dík za uzdravení své dcery
z těžké nemoci. Hádali jste ale ještě nad
druhým snímkem – na něm nebyl zachy-
cen, jak jsme se také dočetli, hrad Hasi-

štejn nebo dokonce nějaká ruina, ale vá-
penka ze 17. století, stojící poblíž nádraží
Kovářská, jedna z nejunikátnějších tech-
nických památek Krušných hor. 

Dnešní kvíz považujeme za středně ob-
tížný, pochopitelně že ne pro místní, kteří
kolem tohoto romantického kostelíčku
chodí denně. Vaším úkolem je napsat
nám, kde tato pro sever Čech velmi ne-
obvyklá sakrální stavba stojí a pochopi-
telně, pokud budete vědět, i další podrob-
nosti. I tentokrát nabídneme malou nápo-
vědu. Kostelík najdeme na Mostecku
a v jeho historii najdeme momenty, které
ho spojují s přesunutým gotickým koste-
lem Nanebevzetí Panny Marie v Mostě. 

Vaše odpovědi přijímáme na stále stejné
adrese: Krajský úřad Ústeckého kraje,
oddělení IVV, Velká Hradební 3118/48,
400 02 Ústí nad Labem, nebo na e-mai-
lové adrese: zatecka.r@kr-ustecky.cz. Ne-
zapomeňte připsat zpáteční adresu, aby-
chom i tentokrát měli kam doručit případ-
nou drobnou odměnu.

Fotokvíz
V

Pozvánky
● ...NEZAPOMEŇME..., výstava k 60. výro-

čí ukončení II. světové války, Regionální
muzeum v Teplicích, 5. 5. – 28. 8. Tema-
ticky členěná expozice přibližuje kromě
samotného konce války také život obyva-
tel sudetské župy během války. 

● Výstava Od země přes kopec do nebe...
o chůzi, poutnictví a posvátné krajině,
Severočeská galerie výtvarného umění
v Litoměřicích, 19. 5 – 7. 8. Výstava věno-
vaná K. H. Máchovi, představí tvorbu
výtvarníků a básníků od umění romantis-
mu až po současnost.  

● Severozápadní Čechy z ptačí perspek-
tivy, Oblastní muzeum v Mostě, 3. 5. –
15. 8.

● „Hrnek 2005“, Regionální muzeum
v Teplicích, 30. 6. – 21. 8., výsledky
9. Mezinárodního hrnkového sympózia
pořádaného Českým porcelánem a.s.
Dubí

Kulturní akce, na které
přispěl Ústecký kraj

● Litoměřický kořen, Letní kino a Střelec-
ký ostrov v Litoměřicích, 1. – 2. 7. 11.
ročník tradičního hudebního  festiválku,
kde se můžete těšit na pestrou směs
world music, alternativní hudby, netradič-
ního rock’n’rollu a šansonu. Zazpívají na-

příklad kapely Marammé, Metamorpho-
sis, Karpatiyany a spousta dalších. 

● III. Sochařské sympozium Boleboř
2005, rekreační středisko Boleboř, 9. –
23. 7. V uvedené dny se můžete sezná-
mit s činností profesionálních výtvarníků:
sochařů a malířů. Samozřejmě nebude
chybět ani výstava uměleckých děl či
řemeslné trhy. 

● Letní hudební slavnosti Antonína Dvo-
řáka, Česká Kamenice – kostel sv. Jaku-
ba, 2. – 3. 7. Zahájení sedmého ročníku
hudebního festivalu, jež protne období
od gotiky pro dobu Antonína Dvořáka,
bude patřit Gabriele Demeterové, celou
řadu známých interpretů pak uzavírá
Milena Steinmasslová. 

● Country Roudnice 2005, Roudnice n/L
– Husovo nám., 2. 7. Pestrý hudební
country a bluegrass program bude do-
provázet výstava historických a součas-
ných hasičských vozidel i techniky. Ze
skupin se můžete těšit na The imperial,
JuwelFolk, Blue eyes a mnoho dalších. 

● Keltský kruh, Vodní hrad v Budyni n/O,
15. – 17. 7. V divadelní formě se tu bude-
te moci seznámit s ukázkami nejen pů-
vodní keltské hudby, tance a obřadních
rituálů. V rámci festivalu proběhne také
národní kolo ve stepu. 
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ouzlo rozmanitosti našeho kraje už
dlouhá léta láká mnoho turistů z růz-

ných koutů naší vlasti i zahraničí. V posled-
ních letech využívá čím dál víc těchto
návštěvníků možnost poznávat krajinu z cyk-
listického sedla. 

Ze stezek pro cyklisty můžeme obdivovat
například krásu Národního parku České Švý-
carsko, kde nás zdejší trasy provedou mezi

nesčetnými skalními hřbety, pískovcovými
věžemi nebo stolovými horami. Stejně krás-
ný je i výlet Labskými pískovci. Tady si
můžeme zajet třeba na děčínský Sněžník,
který je největší stolovou horou u nás – po
absolvování dlouhého stoupání budete
odměněni výhledem nejen na Labské pís-
kovce, ale také na údolí Labe a masiv Čes-
kého středohoří. Stejně jako Labské pískov-

ce jsou pro cyklisty lákavé také vrcholové
partie Krušných hor. Těm, co se neradi trápí
na táhlých stoupáních, se nabízejí hned dvě
zajímavá řešení: buď vyjet autem do vyšších
částí hor, nechat se vyvézt cyklobusem a dá-
le pokračovat na kole, nebo romantičtější
cesta, a to lanovkou na Komáří vížku, kde
spolu s vámi přepraví na vrchol i vaše kolo.
Stejně jako hřebeny Krušných hor vyzývají
k výletům na kole i pahorky Českého stře-
dohoří, kde se s každým dalším kilometrem
se před námi objevuje nová uchvacující
scenérie sopečných tvarů. Naším cílem se
tak mohou stát mnohé vrcholy s romantic-
kými výhledy, zříceniny, hrady nebo maleb-
né vesničky, rozeseté mezi kopci. 

Cykloturisticky jsou ale zajímavé samozřej-
mě i ostatní oblasti Ústeckého kraje, ať už
jde o lesnatou a mnoha údolími protkanou
oblast Džbánu obklopeného typickou
chmelařskou krajinou nebo o rovinatou část
mezi Ohří a Labem. 

Hlavní cyklistickou tepnou našeho kraje se
postupně stává mezinárodní cyklistická stez-
ka č. 2, která má v budoucnu propojit Vídeň,
Prahu a Hamburk. Do Ústeckého kraje vbí-
há na území okresu Roudnice nad Labem,
odkud pokračuje na Litoměřice a dále podél
pravého břehu Labe do Ústí nad Labem,
přes Děčín až ke státní hranici s Německem.
Bohužel ne všechny její části jsou v součas-
né době hotové. Celou stavbu komplikuje
fakt, že zejména menší obce nemají ve
svých rozpočtech dostatečné finanční pro-
středky na projektovou přípravu a realizaci
cyklistických stezek na svém území. Nicmé-
ně v současné době nic nebrání tomu,
abyste si již existující části zmíněné cyklo-
stezky projeli a užili si netradiční pohled na
známá místa. Pokud budete plánovat cyklo-
výlet mimo tuto cyklistickou páteř našeho
kraje, určitě využijte výborných turistických
průvodců a map, které vydal odbor regio-
nálního rozvoje krajského úřadu. Získat je
lze v informačních centrech po celém
Ústeckém kraji.
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René Budjač bez kravaty

yly doby, kdy by si známí a přátelé
Reného Budjače, člena Rady Ústec-

kého kraje a krajských komisí investiční
a majetkové, uměli jen těžko představit,
že by se mezi nimi objevil oblečen ve spo-
lečenském s nezbytnou vázankou. Jak
sám říká, časy se změnily, ale stále ještě
mu je bližší než košile a sako úbor klubu
stolního tenisu v Kadani anebo ve skříni
odpočívající fotbalový dres kadaňského
FK TATRAN. 

„Fotbal jsem začal hrát už jako odchova-
nec Vejprt, pokračoval jsem v divizi v Kada-
ni, následoval krajský přebor v Klášterci nad
Ohří a aktivní kariéru jsem ve Vejprtech
i ukončil. Dá se říci, že se sportem, i když
jsem se mu věnoval velmi intenzivně, jsem
se rozešel sice čestně, ale ne úplně. Do-
dneška hraji stolní tenis za Kadaňský KTS
a v našem fotbalovém klubu působím jako
funkcionář,“ začíná odhalovat svůj život bez
kravaty René Budjač. „Na hřišti jsem zažil
opravdu všechno, od velikých výher po nej-
hlubší zklamání. Někteří si ještě pamatují
moji akci ze zápasu, kdy jsme hráli přátelák
proti ligovým Teplicím. V ten den hrozně
pršelo, hrálo se za opravdu extrémních pod-
mínek. Jako útočník jsem se ale za stavu
0:5 v náš neprospěch dostal do neuvěřitel-
né šance, obešel jsem i brankáře, přehodil
jsem si balon a než jsem stihl dát ten už
hotový gól, míč se doslova utopil v louži.
Byla to jasná branka, ještě dnes mě to mrzí,
ale ke sportu patří i trocha štěstí a já ho
zrovna neměl. S fotbalem jsem ale zažil
daleko více radostných okamžiků, ovšem jak
šel čas, najednou jsem se na hřišti začal
potkávat se syny svých spoluhráčů, s kluky,
jejichž narození jsme kdysi zapíjeli.
Přinesli do hry jiné pojetí, jsou
draví a siloví, kdežto já o hře víc
přemýšlel. A když se přiblížila doba, kdy
jsem věděl, že skončím, napadla nás man-
želkou Zuzanou chalupa, a tak jsme si poří-
dili stavení ve Vejprtech, postupně a pozvol-

na ho zrenovovali a postupem času se z něj
stává naše útočiště, kam za námi svět
povinností nesmí,“ říká. Výběr tohoto hor-
ského městečka nebyl náhodný. René Bud-
jač tu prožil část dětství a několik školních
let, dodnes tu žije část jeho rodiny. A do
tohoto prostředí se oblek s kravatou roz-
hodně nehodí, ke slovu se tu dostávají hlav-
ně pracovní oděv a kutilské nářadí. Údržba
a vylepšování domu vyžadují rozličné druhy
řemeslných dovedností při práci s železem
nebo dřevem, na zimu je potřeba připravit
20 metrů dříví a pro radního Budjače, vzdě-

laného mimo jiné
v elektrotechni-

ce, není pro-

blém zapojit světla na půdě. Tělo si ovšem
žádá své, a tak odloží šroubovák nebo sekyr-
ku a postaví se k plotně. „Vařím už dlouho,
naučil jsem se to, když byly děti malé a
manželka, tehdy začínající lékařka,  musela
na služby do nemocnice. No a po-stupem
času jsem si zvykl, kuchyně se ujímám
docela často a uvařím v podstatě cokoli,“
říká. 

Manželé Budjačovi jsou spolu od roku
1983 a vychovali tři děti, Martina, Jana
a Štěpánku: „Děti už odrostly, jak se říká
opouštějí hnízdo, a tak manželka teď vycho-
vává mě. Ani mi to nevadí, pokud svou
pozornost rozdělí a soustředí se i na našeho
psa, dobráckou fenku Butterfly v uvozov-
kách bojového plemene amerického sta-
fordšírského teriéra. My se totiž nedokáže-
me, samozřejmě že s manželkou, shodnout
v pohledu na uklizenou místnost. Zatímco já
jsem v klidu a spokojený, tak moje manžel-
ka přijde a řekne – tady, tady a tady by to
také mohlo být lepší. Takže já už do úkli-
du nezasahuji a pomáhám radši vaře-
ním. A aby mi to šlo lépe od ruky, pus-
tím si nějakou pěknou muziku, kte-
rou mám rád – vyrostl jsem na
kapelách jako Led Zeppelin, Pink
Floyd, Deep Purple nebo Black
Sabbath, znal jsem všechny jejich

desky. Mimochodem, moc se
těším na Ozzyho Osbournea
do Prahy, na jejich posledním
koncertě jsem byl a určitě
pojedu opět. A rozhodně bez

kravaty!,“ uzavřel své poví-
dání René Budjač.

B
K vaření si pouštím Black Sabbath

Mezi milovníky cyklistiky patří také hejtman Jiří Šulc. „Pokud si chci odpočinout od všech
starostí, vyrážím na kolo, vyjížďka  po hřebenech Krušných hor mi vždy spolehlivě pročis-
tí hlavu,“  říká. Právě po krušnohorských hřebenech vedla také jeho loňská květnová sym-
bolická jízda s občany do Evropské unie. Podobnou vyjížďku, tentokrát po Českém Švý-
carsku, plánuje hejtman letos v srpnu. 

lán oprav silnic II. a III. třídy v prvním
návrhu počítal pro letošní rok s celkem

68 miliony korun. Po zhodnocení finančních
nároků na zimní údržbu vyčlenila Správa
a údržba silnic Ústeckého kraje, příspěvková
organizace, na opravy silnic dalších 27 mi-
lionů korun a nyní k těmto finančním pro-
středkům přibyly další, uvolněné z kladného
hospodářského výsledku krajského hospo-
daření v roce 2004. K finančně nejnároč-

nějším patří opravy silnic u hraničních pře-
chodů Petrovice, Vejprty a Hora Sv. Kateřiny,
většina navržených oprav se týká především
povrchů silnic v majetku Ústeckého kraje,
které jsou součástí budovaných průtahů
městy a obcemi. Kraj nyní vloží do oprav
komunikací druhé a třetí třídy 123 milionů
korun a o dalších 20 milionů navýší finanč-
ní prostředky na vlastní investiční akce v sil-
niční síti.

Silnice u hranic se letos dočkají opravy

P

racovníci oddělní mimořádných situací
krajského úřadu se zúčastnili zasedání

Komise krizového managementu Euroregio-
nu Krušnohoří v Oseku. Během jednání se
komise zabývala především urychleným při-
jetím zákona o přeshraniční spolupráci.
Jeho schválení je nutné pro to, aby čeští či
němečtí záchranáři mohli v případě nutnos-

ti zasáhnout na druhé straně hranice. Dal-
ším významným projektem, který komise
připravuje, je vydání speciálního záchranář-
ského slovníku.

Komise také připravuje tradiční třídenní
soutěž mladých hasičů. Ta proběhne letos
od 9. do 11. září v německém Neudorfu
u Annabergu.

Komise krizového managementu Euroregionu Krušnohoří
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